

Title (en)
Railway freight car.

Title (de)
Schienengängiger Transportwagen.

Title (fr)
Wagon de marchandises ferroviaire.

Publication
EP 0430118 A1 19910605 (DE)

Application
EP 90122473 A 19901126

Priority
EP 89121884 A 19891127

Abstract (en)
A railway freight car (1) for bulk material for operation on a railway line with a stipulated limiting profile (27) which indicates the maximum allowed width and height of the freight car, the maximum allowed width decreasing in an uppermost region of the limiting profile with increasing height above the rail upper edge. The freight car (1) has a storage container (2) which has two side walls (6) and, between these, in the region of the bottom of the storage container, a first conveying device (11) which conveys in the longitudinal direction of the storage container. In an end region of the freight car (1), there is arranged a second conveying device (21) which projects above the car end, can be put out laterally and rises upwards at an angle, the two conveying devices (11, 21) overlapping in the region of the delivery end of the storage container (2) for bulk material transfer from the first to the second conveying device. In order to achieve a great storage capacity and fully to utilise the allowed limiting profile, it is envisaged according to the invention that the storage container (2) runs upwards at an angle, the first conveying device (11) arranged in the region of the bottom of the storage container (2) rising upwards at an angle towards the delivery end (10) of the storage container (2), and that moreover the side walls (6) of the storage container (2) clearly extend into the uppermost region of the limiting profile (27) at least in the region of the delivery end (10) and are inclined inwards at an angle at the top at least in this region of the delivery end (10). <IMAGE>

Abstract (de)
Ein schienengängiger Transportwagen (1) für Schüttgut zum Betrieb auf einer Eisenbahnstrecke mit vorgeschriebenem Begrenzungsprofil (27), das die maximal erlaubte Breite und Höhe des Transportwagens angibt, wobei die maximal erlaubte Breite in einem obersten Bereich des Begrenzungsprofils mit zunehmender Höhe über der Schienenoberkante abnimmt. Der Transportwagen (1) weist einen Speicherbehälter (2) auf, welcher zwei Seitenwände (6) und zwischen diesen, im Bereich des Bodens des Speicherbehälters eine in Speicherbehälterlängsrichtung fördernde, erste Fördereinrichtung (11) aufweist. In einem Endbereich des Transportwagens (1) ist eine zweite über das Wagenende auskragende und seitlich ausstellbare, schräg nach oben ansteigende Fördereinrichtung (21) angeordnet, wobei die beiden Fördereinrichtungen (11, 21) im Bereich des Austragendes des Speicherbehälters (2) zur Schüttgutübergabe von der ersten an die zweite Fördereinrichtung überlappen. Um eine große Speicherkapazität zu erzielen und das erlaubte Begrenzungsprofil gut auszunutzen, ist erfahrungsgemäß vorgesehen, daß der Speicherbehälter (2) schräg nach oben verläuft, wobei die im Bereich des Bodens des Speicherbehälters (2) angeordnete, erste Fördereinrichtung (11) gegen das Austragende (10) des Speicherbehälters (2) hin schräg nach oben ansteigt, und daß weiters die Seitenwände (6) des Speicherbehälters (2) zumindest im Bereich des Austragendes (10) deutlich in den obersten Bereich des Begrenzungsprofils (27) reichen und zumindest in diesem Bereich des Austragendes (10) oben schräg nach innen geneigt sind. <IMAGE>

IPC 1-7
E01B 27/02

IPC 8 full level
B61D 7/06 (2006.01); **E01B 27/00** (2006.01); **E01B 27/02** (2006.01)

CPC (source: EP)
B61D 7/06 (2013.01); **E01B 27/00** (2013.01); **E01B 27/02** (2013.01); **E01B 2203/032** (2013.01); **E01B 2203/038** (2013.01)

Citation (search report)
• [Y] GB 2127377 A 19840411 - PLASSER BAHNBAUMASCH FRANZ
• [Y] DE 8908699 U1 19890907
• [A] GB 780790 A 19570807 - JACQUES WASSER TREIGER

Cited by
EP0531275A1; EP0744493A1; DE4213925A1; DE4213925C2; EP2295637A3; EP2295637A2

Designated contracting state (EPC)
AT CH DE FR GB IT LI

DOCDB simple family (publication)
EP 0430118 A1 19910605; **EP 0430118 B1 19930303**; AT E85376 T1 19930215; DE 58903476 D1 19930318; DE 59000975 D1 19930408;
DE 9114708 U1 19920206; EP 0429693 A1 19910605; EP 0429693 B1 19930203

DOCDB simple family (application)
EP 90122473 A 19901126; AT 89121884 T 19891127; DE 58903476 T 19891127; DE 59000975 T 19901126; DE 9114708 U 19911126;
EP 89121884 A 19891127